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Zápisnica zo zasadnutia komisie zo dňa 5. apríla 2023 
 

č. 2/2023 

 

Komisia na ochranu verejného poriadku, 

dopravy a parkovacej politiky 
Mestská časť Bratislava-Devínska Nová Ves 

Ul. Novoveská 17/A, 843 10 Bratislava 49 

 
 

Miesto zasadnutia 
ONLINE, prostredníctvom Videokonferencie ZOOM 

Začiatok 17.10 h 

Ukončenie 18.00 h 

Prítomní podľa prezenčnej listiny 

 

 Členovia komisie - poslanci 

Miroslav Antal – predseda komisie, 

Ján Žatko – podpredseda komisie,  

 

 Členovia komisie - neposlanci  

Martin Halinkovič – neposlanec 

Vladislav Hečko – neposlanec 

Lukáš Chmela – neposlanec 

 

 

 

 

 

 

Tajomník 

Andrej Rehánek 

Neprítomní: Peter Kolega – poslanec, ospravedlnený 

Martin Čorej – poslanec,ospravedlnený 

Ľuba Rehánková -neposlankyňa, 

ospravedlnená 

 
 

Program: 

 

1. Otvorenie a schválenie programu zasadnutia komisie 

2. VZN - hl. mesta SR Bratislavy o dočasnom parkovaní 

3. Rôzne 
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    K bodu 1) Otvorenie a schválenie programu zasadnutia komisie 

Úvodom predseda komisie p. Miroslav Antal (ďalej len „predseda“) privítal prítomných 

členov a konštatoval, že je prítomných 5 členov (vrátane predsedu) a oficiálne otvoril online 

rokovanie Komisie  na  ochranu  verejného  poriadku,  dopravy  a parkovacej politiky (ďalej v 

texte, mimo uznesenia, len „KOVPDaPP“). Následne členovia KOVPDaPP sa uzniesli na 

prerokovaní jednotlivých bodov podľa navrhnutého programu. Predseda vyzval členov 

KOVPDaPP, aby sa vyjadrili k navrhnutému programu. Prítomní členovia  KOVPDaPP 

program jednohlasne schválili, nemali pripomienky a uzniesli sa na prerokovaní jednotlivých 

bodov podľa navrhnutého programu. 

 

Uznesenie č. 1/4/2023: 

Členovia komisie  na  ochranu  verejného  poriadku,  dopravy  a parkovacej politiky 

jednohlasne schválili program zasadnutia komisie.  

 

Hlasovanie Za: Proti: Zdržal sa: Prijatie 

uznesenia 

Poslanci 2 0 0 Áno 

Neposlanci 3 

 

K bodu 2) VZN - hl. mesta SR Bratislavy o dočasnom parkovaní 

Pán  predseda KOVPDaPP premostil ku druhému bodu rokovania a vyzval členov ku diskusii. 

p. Hečko: Poukázal na chýbanie Ľubovníkovej ulice v prílohe VZN – „zóny dočasného 

parkovania“. 

p. predseda: Uviedol, že v bode 4. stanoviska mestskej časti Bratislava  – Devínska Nová 

Ves („ďalej iba MČ-BA DNV“) absentujú niektoré ulice. 

p. Chmela: Mal obdobnú pripomienku a to k prílohe („Zóna dočasného parkovania“), 

a opýtal sa že prečo tam nie je do Zón dočasného parkovania zahrnuté okolie „Glavice“ časti 

Devínka a ul. Vukovarská. Uviedol, že tam má byť nová výstavba bytového domu, ktorá nie 

je zahrnutá v predmetnej zóne a bolo by dobré na to myslieť už teraz. 

p. predseda: Odporúča zosúladiť prílohy č. 1 (úseky miestnych ciest určené na dočasné 

parkovanie motorových vozidiel a tarifné pásma – mestská časť Bratislava Devínska nová 

Ves) a č. 2 (zóny dočasného parkovania – Rezidentská zóna Devínska Nová Ves / DN1 ) k 

VZN o dočasnom parkovaní a zároveň zaradiť do zóny parkovania aj rozvíjaciu sa oblasť 

Devínka.  /uznesenie /. 

p. Hečko: Nadviazal otázkou, že kedy magistrát hl. m. BA plánuje začiatok parkovacej 

politiky. 

p. predseda: Pripomenul diskusiu z online prezentácie VZN magistrátu hl. mesta BA, ktorá 

sa konala pred touto komisiou, kde zo strany Magistrátu /p. Herceg/ bolo povedané, že hl. 

mesto v tejto fáze rieši prioritne parkovanie v centre a širšom okolí centra mesta. S ohľadom 

na kapacity čo do zriaďovania tak aj kontroly sa tak deje postupne, a okrajové mestské časti, 

kde patrí aj DNV prídu na radu postupne až v tej nasledujúcej fáze. Názor  pána predsedu je, 

že bol by rád ak by to bolo čo najskôr ale rozumie aj nastaveniu postupnosti krokov zo strany 

Magistrátu a jeho odhad je cca do 2 rokov plus. 

p. Hečko: Položil otázku, že či je možné túto dobu z pohľadu MČ BA – DNV ovplyvniť. 
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p. predseda: Na to povedal, že podľa neho je to možné ovplyvniť tak isto ako sa to snažia 

riešiť aj iné mestské časti. A je toho názoru, že DNV by sa mala koordinovať podľa možností 

najmä so susednou MČ Dúbravka. Vysvetlil v skratke aj dôvody s čím sa stotožnili aj všetci 

členovia komisie. Uviedol tiež dôvody, prečo zonáciu reguluje hl. mesto, pričom vychádzal 

z prezentácie hl. mesta k VZN o dočasnom parkovaní t.j. zopakoval, že najpodstatnejšie 

dôvody sú tie, aby sa nestalo, že pri regulácii jednotlivých zón si budú (MČ) vzájomne 

odporovať. Vždy sa bude vychádza aj z návrhov MČ a to isté by malo platiť aj pre otváranie 

zón v susedných MČ v záujme koordinácie. Zdôraznil, že s účinnosťou parkovacej politiky by 

sa mala mestská časť DNV zosúladiť najmä s mestskou časťou Dúbravka. 

p.  Hečko: Súhlasil s tým čo uviedol predseda a pripomenul, že MČ – DNV by mala 

fungovať ako jedna zóna.  

p. predseda: Uviedol, že MZ MČ DNV schválilo ešte v predchádzajúcom volebnom období 

DNV ako jednu zónu, s tým že až samotná regulácia ukáže či sa to osvedčí. Nadviazal, že sa 

pripojil aj na komisiu legislatívy, financií, mandátovej a kontroly, kde uviedol dôvody prečo 

aj v DNV je regulácia parkovania potrebná a prečo je potrebné aby vznikali aj nové 

parkovacie miesta pre obyvateľov MČ – DNV pričom poukázal aj na odkúpenie pozemku MČ 

DNV od ŽSR, kde trvá na tom, aby tam vznikli nové parkovacie miesta aj s možnou 

výstavbou parkovacieho domu. Ďalej uviedol, že je už najvyšší čas začať riešiť 

zjednosmernenie niektorých ulíc v DNV po vzore zahraničia ale aj niektoých MČ v BA, ktoré 

už to začali realizovať, s tým že takto dôjde nielen k ukľudňovaniu dopravy ale aj k možnosti 

vytvorenia ďalších legálnych parkovacích miest/pásov, čo potvrdzuje samotná prax.  

p.  Halinkovič: Nadviazal na diskusiu i pripomienky k VZN a predložil aj vlastné pričom začal 

§-om 4. 

p.  predseda: Na podklade uvedeného  uviedol, že v § 4 ods. 8 až 10 pôvodný text v znení 

„podľa ods. 4 písm. a)“ a text „podľa ods. 4 písm. a) a e)“ na nový text „podľa ods. 5 písm. 

a)“ resp. „podľa ods. 5 písm. a) a e)“ /uznesenie/.  

p.  Halinkovič: Pokračoval, že si bude treba dať pozor už pri tvorbe projektovej 

dokumentácie, t.j. aby už v samotnej dokumentácii boli zakreslené všetky DZ, aby pri 

vytváraní parkovacej zóny, boli tieto DZ aj osadené. Lebo v prezentácií PAAS je napísané, že 

hl. mesto BA prepláca iba prvotné náklady na zavedenie zóny pričom počas prevádzky zóny 

a pri každej revízii zabezpečí DZ na svojich miestach MČ a na svoje náklady. Uviedol 

príklad, že v Starom meste označujú, túto zónu iba DZ 277 z kt. vyplýva, že státie je povolené 

iba na vyznačených parkovacích miestach za určitých podmienok tj. po zaplatení parkovania. 

Ale vozidlo, kt. je označené  preukazom ŤZP má výnimku zo zákazu státia a táto medzera 

v označovaní spôsobuje, že často dochádza k zneužívaniu platených parkovacích miest 

vodičmi s takto označenými vozidlami na trvalé parkovanie, no v konečnom dôsledku ich nie 

je možné riešiť za porušenie pravidiel o dočasnom parkovaní, keďže podľa zákona o cestnej 

premávke sa ničoho nedopúšťajú. Zároveň dodal, že navrhuje aj organizácií PAAS osadenie 

na každý parkovací úsek ako aj označenie parkovacieho miesta DZ č. 272 (parkovanie) 

s dodatkovou tabuľou č. 533 (platené parkovanie). Nadviazal aj na cestný zákon, že 

parkovanie musí byť vyznačené zvislým a vodorovným dopravným značením a tak by sa mali 

aj označovať zóny parkovania. Ak to MČ neurobí na začiatku tak pri kontrole parkovania 

nebude možné spomenuté situácie vyriešiť. A následná sanácia by znamenala ďalšie náklady 

na umiestnenie DZ pričom náklady bude znášať už samotná MČ. 

p.  predseda: S návrhom sa stotožnil nielen on ale aj členovia komisie z čoho vzniklo 

odporúčanie, aby  pri označovaní zóny dočasného parkovania dopravným značením (ďalej len 

„DZ“), sa parkovacie miesta na jednotlivých uliciach v rámci predmetnej zóny označovali aj 
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DZ č. 272 s dodatkovou tabuľkou č. 533  /uznesenie/ 

p.  Halinkovič: Nadviazal ešte na minulé stretnutie KOVPDaPP a problém s dodávkami. 

Podľa návrhu VZN je možné parkovanie dodávok s dĺžkou do 5,4m a teda aj pri kúpe 

rezidenčných kariet pre dodávky budú stále môcť parkovať v zónach a teda najmä tam, kde už 

teraz je to problematické. Na vysvetlenie uviedol niekoľko praktických príkladov. 

p.  predseda: Doplnil, že sa stotožňuje s týmto názorom, pričom uviedol, že na tento problém 

dlhodobo poukazuje aj p. Hečko a súhlasí s tým, že je potrebné zaoberať sa aj otázkou ako 

vyriešiť problematické lokality kde parkovanie dodávok ohrozuje plynulosť a bezpečnosť 

cestnej premávky.  

Na podklade uvdeného všetci prítomní členovia KOVPDaPP odporúčajú aby sa v § 7 ods. 5 

prehodnotíla dĺžku motorových vozidiel, ká je  určená na max. 5,4 m a túto znižiť na 5,3 m, 

prípadne zvážiť možnosť pre prevádzkovateľa určiť v podmienkach parkovania konkrétne 

ulice v parkovacej zóne, kde správca komunikácie môže DZ určiť zákaz parkovania 

motorových vozidiel s dĺžkou nad 5,3 m. /uznesenie/ 

p.  Halinkovič: Ku kontrole vozidiel nad 5,4m § 8b (kontrola rozmerov a hmotnosti) zákona 

č. 135/1961 Zb. o pozemných komunikáciách v platnom znení (cestný zákon). Kontrolovať 

resp. merať vozidlá na parkovacích miestach môže správca cestnej komunikácie v súčinnosti 

s policajným zborom s certifikovaným meradlom. V prípade, že príde návštevník alebo firma 

s dĺžkou dodávky presahujúcou ako je povolená miera. 

 

KOVPDaPP sa dohodla aj na  odporúčaní aby v § 7 ods. 5 sa uviedol aj odkaz pod čiarou s 

odkazom na ustanovenie § 8b (kontrola rozmerov a hmotnosti) zákona č. 135/1961 Zb. o 

pozemných komunikáciách v platnom znení (cestný zákon), čo bolo zdôvodnené. /uznesenie/ 

 

p.  Halinkovič: Uviedol, že vo VZN, pri jednej rezidentskej karte môže byť priradených 

viacero EČV motorových vozidiel  za predpokladu splnených podmienok. Tzn. , že na jeden 

byt môžu byť vydané 3 rezidenčné karty. Ale ku samotnej rezidenčnej karte môžu byť 

priradené ďalšie EČV. Položil otázku, ako bude prebiehať kontrola takto zaevidovaných áut? 

p. Predseda: Uviedol, že to pochopil tak, že platná registrácia bude vždy iba pre jedno 

z týchto troch vozidiel ktoré si rezident nahlási. A na základe požiadavky rezidenta 

prevádzkovateľ priradí k rezidenčnej karte to konkrétne EČV vozidla na ktoré to požiada 

rezident, čo znamená že napr. jeden mesiac bude karta evidovaná na jedno vozidlo, na ďalší 

mesiac to môže byť pre druhé EVČ atď, pričom je tam limit počtu možností. 

p.  Chmela: Nadviazal na pána predsedu, že táto zmena sa podľa VZN bude dať vykonať 

najviac 4-krát do roka. 

p.  predseda: Ešte dodal, že zároveň musí byť splnená podmienka, že musí mať dopredu 

zaregistrované všetky autá a potom si to vie prehadzovať z jedného na druhé, resp. na tretie. 

p.  Halinkovič: Vyjadril svoju predstavu, že do budúcna by sa hl. mesto mohlo zamyslieť nad 

možnosťou vydania rezidenčnej parkovacej karty s celomestskou pôsobnosťou. Aj keby bola 

za zvýšený poplatok. Nadviazal na momentálny stav v starom meste na Á-čkovú tarifu. Za 

kartu sa platí 39€ t.j. teda všetci rezidenti a aj obyvatelia starého mesta. Rezident má nárok aj 

na tzv. bonusovú kartu, ktorú si vie uplatniť napr. aj v DNV, t.j. parkovanie zdarma na 2h 

denne. Ak by ju nepoužíval tak by  v DNV zaplatil za parkovanie iba 0,50 centov na hodinu 

keďže v DNV máme D-éčková tarifu. Obyvateľ DNV ak by chcel ísť s bonusovou kartou do 

starého mesta, tak ju použiť nemôže pretože je to najprísnejšia parkovacia zóna a bude si 

musieť platiť 2€ na hodinu. DNV tým, že je okrajová časť tak má najlacnejšie hodinové 

parkovanie 0,50 centov. Napríklad v Dúbravke, Ružinove atď. bude musieť občan viac 
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doplácať. A pritom rezidenčná karta stojí pre občanov Bratislavy z rôznych častí rovnako. 

V konečnom dôsledku by sa mohlo zistiť, že okrajové časti budú platiť viacej ako centrálne 

časti. A preto by navrhoval možnosť zakúpiť si celomestskú parkovaciu kartu podľa potrieb 

občanov okrajových MČ. A tarify by sa ponechali len pre návštevníkov Bratislavy.  

 

KOVPDaPP sa zhodla na odporúčaní zvážiť do budúcna na predloženie návrhu, t.j. aby hl. 

mesto zvážilo zavedenie ešte jedného druhu bonusovej parkovacej karty tzv. celomestskej 

Rezidentskej parkovacej karty, určenej pre rezidentov okrajových mestských častí (kde platí 

tarifné pásmo D, t.j. napr. Devínska Nová Ves, Dúbravka, Lamač, Vrakuňa) ktorá by 

oprávňovala rezidentov týchto mestských častí parkovať aj v inej resp. iných vybraných 

zónach dočasného parkovania nad rámec času určenom napr. pri bonusovej karte (napr. ak 

preukáže vzťah k pracovisku, vzťah k inej nehnuteľnosti ako v ktorej má trvalý pobyt a pod.). 

/uznesenie/ 

 

p.  predseda: Opakovane vyzval členov KOVPDaPP či majú ešte nejaké pripomienky. 

p.  Chmela: Dal do pozornosti z VZN § 4 odsek 9. Ohľadom zľavy na parkovanie pre autá 

s elektrickým pohonom. Poukázal na to, že je to nespravodlivé voči vodičom so spaľovacími 

motormi. Doplnil ešte, že elektrické vozidlá majú väčšiu hmotnosť ako autá so spaľovacím 

motorom a zároveň môže byť aj vyššia náchylnosť na poškodenie komunikácií najmä na 

parkovacie miesto. Najmä v novo vybudovaných parkovísk, kde voda presakuje popod 

parkovacie miesta. 

p. Hečko: Tiež sa pripájal ku tejto pripomienke. Nevidí dôvod prečo by mali mať autá 

s elektrickým alebo iným alternatívnym pohonom výnimku. Keďže parkovacia politika sa 

týka hlavne statickej dopravy nechápe prečo by mali byť elektromobily vo výhode. 

p.  predseda: Pripomienka bola sformuluvaná v tvare diskriminačného charakteru s čím sa 

komisia stotožnila a vyjadrila nesúhlas s určením výnimky pre elektrické vozidlá (§ 4 ods. 9) 

u ktorých sa má poskytovať zľava 50% z príslušnej výšky úhrady určenej VZN o dočasnom 

parkovaní a žiadame v § 4 vypustiť ods. 9. /uznesenie/ 

Zároveň ešte vyzval členov KOVPDaPP či súhlasia s pripomienkami v stanovisku MČ BA – 

DNV. Súhlasili a nadväzovali aby boli zosúladené chýbajúce nezrovnalosti. 

p. Chmela: Ešte dával do pozornosti priestor na ul. Mlynská na rohu hrádzi, že parkujú autá 

na zelenej ploche. Tak aby sa neoprávnene nerozšírila táto plocha pri zavedení parkovacej 

politiky. Prítomní sa zhodli, že to je predmetom riešenia mestskej polície. 

p.  predseda: Sa opýtal ešte na záver či niekto nemá nejaké dodatočné dotazy. 

Členovia KOVPDaPP sa jednohlasne zhodli, že nemajú. 

 

Na podklade diskusie boli sformulované pripomienky a následne prebehlo hlasovanie. 

 

Pripomienky:  

1.      odporúčame zosúladiť prílohy č. 1 (úseky miestnych ciest určené na dočasné parkovanie 

motorových vozidiel a tarifné pásma – mestská časť Bratislava Devínska nová Ves) a č. 2 

(zóny dočasného parkovania – Rezidentská zóna Devínska Nová Ves / DN1 ) k VZN 

o dočasnom parkovaní a zároveň zaradiť do zóny parkovania aj rozvíjaciu sa oblasť Devínka, 

2.      odporúčame upraviť v § 4 ods. 8 až 10 pôvodný text v znení „podľa ods. 4 písm. a)“ 

a text „podľa ods. 4 písm. a) a e)“ na nový text „podľa ods. 5 písm. a)“ resp. „podľa ods. 5 

písm. a) a e)“, 

3.      nesúhlasíme s určením výnimky pre elektrické vozidlá (§ 4 ods. 9) u ktorých sa má 
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poskytovať zľava 50% z príslušnej výšky úhrady určenej VZN o dočasnom parkovaní a 

žiadame v § 4 vypustiť ods. 9, 

4.      odporúčame v § 7 ods. 5 prehodnotíť dĺžku motorových vozidiel  určenú na max. 5,4 m 

a túto znižiť na 5,3 m, prípadne zvážiť možnosť pre prevádzkovateľa určiť v podmienkach 

parkovania konkrétne ulice v parkovacej zóne, kde správca komunikácie môže DZ určiť zákaz 

parkovania motorových vozidiel s dĺžkou nad 5,3 m, 

5.      odporúčame v § 7 ods. 5 uviesť odkaz pod čiarou s odkazom na ustanovenie § 8b 

(kontrola rozmerov a hmotnosti) zákona č. 135/1961 Zb. o pozemných komunikáciách 

v platnom znení (cestný zákon), 

6.      odporúčame pri označovaní zóny dočasného parkovania dopravným značením (ďalej len 

„DZ“), aby sa parkovacie miesta na jednotlivých uliciach v rámci predmetnej zóny označovali 

aj DZ č. 272 s dodatkovou tabuľkou č. 533, 

7.      odporúčame zvážiť do budúcna zavedenie ešte jedného druhu bonusovej parkovacej 

karty tzv. celomestskej Rezidentskej parkovacej karty, určenej pre rezidentov okrajových 

mestských častí (kde platí tarifné pásmo D, t.j. napr. Devínska Nová Ves, Dúbravka, Lamač, 

Vrakuňa) ktorá by oprávňovala rezidentov týchto mestských častí parkovať aj v inej resp. 

iných vybraných zónach dočasného parkovania nad rámec času určenom napr. pri bonusovej 

karte (napr. ak preukáže vzťah k pracovisku, vzťah k inej nehnuteľnosti ako v ktorej má trvalý 

pobyt a pod.). 

 

 

Uznesenie č. 2/4/2023: 

Komisia na ochranu verejného poriadku, dopravy a parkovacej 

politiky odporúča Miestnemu zastupiteľstvu mestskej časti Bratislava Devínska Nová 

Ves zapracovať pripomienky a 

s ú h l a s i ť  s   p r i p o m i e n k a m i  s návrhom Všeobecne záväzného 

nariadenia hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislavy o dočasnom parkovaní 

motorových vozidiel podľa predloženého návrhu/stanoviska Mestskej časti Bratislava 

- Devínska Nová Ves 

 

 

Hlasovanie Za: Proti: Zdržal sa: Prijatie uznesenia: 

Poslanci 2 0 0 Áno/  
S pripomienkami 

Neposlanci 3 

 

Členovia KOVPDaPP jednohlasne odporúčajú miestnemu zastupiteľstvu Mestskej časti 

Bratislava - Devínska Nová Ves súhlasiť s návrhom VZN hlavného mesta Bratislavy 

o dočasnom parkovaní motorových vozidiel podľa priloženého návrhu a to s pripomienkami, 

ktoré navrhuje zapracovať do stanoviska MČ. 

  

K bodu 3) Rôzne 

p. predseda: Uviedol, že dôvody zníženia rýchlosti v úseku medzi Hornbachom a MČ DNV 

boli uvedené v zápise z predchádzajúcej komisie a bude potrebné si zrejme počkať na 

vyhodnotenie dopravno-bezpečnostnej situácie v danom úseku zo strany KDI po vykonaní 
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tejto zmeny. Pripomenul tiež diskusiu z minulej komisie k spomaľovačom na Opletalovej 

ulici, pričom po zverejnení zápisnice o prerokovaní podnetu k tejto problematike zaregistroval 

pozitívnu odozvu zo strany niektorých obyvateľov, ktorí na tejto ulici bývajú. Zároveň 

uviedol, že obyvatelia dokumentujú videami daný problém s osadenými spomaľovačmi. 

Komisia sa o daný problém a najmä jeho vyriešenie zo strany MČ bude aj naďalej zaujímať. 

p. Chmela: Sa opýtal ohľadom návrhov či je možné ich posielať dopredu aby boli 

zakomponované v harmonograme. 

p. predseda: Členovia KOVPDaPP dostávajú návrh programu vopred a je možné, aby 

najneskôr do hlasovania predložili svoje prípadné návrhy, a je v poriadku ak ich pošlú aj 

vopred emailom. Tiež je možné, ďalšie námety a podnety predložiť priamo na komisii a tieto 

prerokovať v bode rôzne, resp. podľa závažnosti riešenej problematiky môže komisia schváliť 

zmenu alebo doplnenie programu.  

 

Vzhľadom na to, že neboli uplatnené žiadne ďalšie návrhy ani podnety, p. predseda 

poďakoval prítomným členom komisie a jej gestorovi a komisiu ukončil o 18.00 h. Na záver 

všetkým poprial pekný deň so želaním pokojne prežitých veľkonočných sviatkov.  

 

Zapísal: 

Andrej Rehánek 


